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De redactie is niet aansprakelijk voor de inhoud van de toegezonden en 
gepubliceerde kopij. Zij houdt zich bovendien het recht voor om deze aan te 
passen of plaatsing te weigeren. Hierover wordt niet gecorrespondeerd.

Anonieme stukken worden niet geaccepteerd.

De Mei Inoar wordt gestuurd naar de Leeuwarder Courant, het Friesch 
Dagblad en gedrukt naar de gemeente Tytsjerksteradiel en de wijkagente. 

De Mei Inoar wordt ook online geplaatst op: doarpsuwald.nl

REDACTIE
Wilma Bouma
Harry van der Meulen
Annemieke Everaarts
Piet Gosse Hoekstra 
Sanne van der Meulen

Kopij kunt u mailen naar dorpskrantsuwald@live.nl. 
Voor het volgende nummer de kopij graag inleveren voor:
4 februari 2023. 

Als u niet wilt dat uw kopij op de dorpswebsite wordt geplaatst, dan kunt u dit 
aangeven.

KOPIJ

VERANTWOORDING

ADVERTENTIEBELEID
In de Mei Inoar kunnen advertenties geplaatst worden. De vergoeding van 
advertenties is vastgesteld op €25,- per halve pagina voor 1 keer per jaar. 

• Vaste sponsors, die buiten 1x per 3 jaar door ons gevraagd worden hun 
bedrijf te promoten, maar toch een extra advertentie willen plaatsen, 
vragen we een vergoeding per halve of hele pagina in de dorpskrant.

• Hobbymatige advertenties worden geplaatst, mits wordt voldaan aan de 
vooraf vastgestelde vergoeding.

• Maatschappelijk kritische onderwerpen worden niet geplaatst en daarom 
heeft insturen niet veel zin. 

Er worden geen kosten berekend als het om een gratis dienst, product of goed 
doel gaat. 

De redactie van de Mei Inoar mag advertenties weigeren en daarnaast zijn wij 
vrij om het advertentiebeleid aan te passen.

Colofon
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Er staat weer een nieuw jaar voor ons klaar. 
Als ik naar mezelf kijk, kan ik er helemaal in opgaan. Bedenken wat voor een 
jaar dit gaat worden. Wat zou het fijn zijn, als er veel mooie dingen gebeuren. 
En mooie dingen kunnen heel veel dingen zijn. Misschien maak je die reis, waar 
je al heel lang van droomde, of kom je de liefde van je leven tegen. Vind je die 
leuke baan. Wordt het een heerlijk jaar qua weer. Bijvoorbeeld ’s nachts wat 
regen voor de tuin, maar overdag het zonnetje. Mijmeren over mooie, leuke, 
fijne dingen is leuk. Of het allemaal uitkomt is natuurlijk maar de vraag. 
Ik zie dit nieuwe jaar met nieuwsgierigheid en vertrouwen tegemoet. U/jij ook?

Groet, Wilma

31-12-22. Na twee jaar geen carbidschieten, mocht het gelukkig weer. 
Carbidschieten op het Zuiderend. Naast de ijsbaan en beppe Marie. Wat een 
feestje is dat toch altijd. Er is voor elke bezoeker een drankje en een broodje 
hamburger/warm vlees. Super geregeld. Er staat een serieuze tent. De 
carbidploeg had flink uitgepakt dit jaar met 52 bussen. Helaas zat het weer 
niet echt mee. Het regende nogal, waardoor het erg druk in de tent was. Maar 
dat maakte het ook weer supergezellig. Naast het oliebol bakken is dit voor mij 
echt oudjaarsdag. Wat een superleuke sfeer is het daar toch altijd. Er waren 
twee optredens geregeld. Grutte Geert en later op de middag Krijntje Pappie. 
Het is gewoon een kleintje dorpsfeest. Samen met behoorlijk wat sponsoren 
en het rondgaan van de melkbus is dit allemaal mogelijk. Die melkbus is wel erg 
belangrijk in dit verhaal. Wanneer je komt, is het wel de bedoeling een financiële 
bijdrage in de melkbus te stoppen. Zo kunnen er nog heel wat carbidfestivals 
georganiseerd worden. Samen met de niet te vergeten vrijwilligers die zich elk 
jaar weer inzetten. Wat nog even leuk is om te melden, is dat er veel media-
aandacht was voor dit carbidfestival. In de Telegraaf en het Friesch Dagblad 
stond een artikel en Arjen Hartholt gaf een interview aan RTV NOF.

Wilma Bouma

Een nieuw jaar

Carbidvestival
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Dorpsbelang Paul Möhlmann en Erika Comello
dorpsbelangsuwald@hotmail.com

Mei Inoar Wilma Bouma (06-10611622)
dorpskrantsuwald@live.nl

Oranjevereniging  
oranjeverenigingsuwald@gmail.com

Website doarpsuwald.nl Wiebe Oegema
w.oegema@chello.nl

Suderfinne (activiteiten) Saskia Tuinstra (06-51900609)
saskiatuinstra@chello.nl

Suderfinne (feesten) Roelfineke Schievink (06-37327921)
schievinkjes@kpnmail.nl

Suderfinne (begrafenissen) Henny Schievink (06-48574837)

It Pypke Nynke de Vries (06-20996536) 
itpypke@gmail.com - instagram@itpypke - facebook/ItPypke

Speelt Wel Oepke Prins 
speelt-wel@outlook.com

Kom Mar Op Jan Visser 
kommaroptoaniel@gmail.com

Pypkesjongers Pier Boonstra (06-51104173)
p.boonstra15@kpnplanet.nl

Voetbal- en volleybalvereniging Christiaan Hofstra (06-222422569) 
christiaanh74@gmail.com

Schaak- en damclub Sietse Andringa (0511-432178)

Bridgeclub Hans van Woerden 
hrvanwoerden@gmail.com

Biljartclub Auke Cnossen  
auke.wikje@knid.nl

Winterwille Jelte Bosma (06-11410472)

Havenmeester Leendert van der Heide (06-57624840)

Pont Jan van der Wal (06-12238522) info@zonnepont.nl

Jan Jochums Visser stichting Henny Schievink (06-48574837)

Bode Memento Mori Tjitske Hoekstra-Bakker (432504, 06-40606612) 

Wijkagent Japke Kroes (0900-8844)

Contactpersonen
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Zondagmiddag 8 januari waren de Suwâldsters 
uitgenodigd voor de nieuwjaarsborrel van 
Dorpsbelang. Toen ik naar de Suderfinne liep, dacht ik 
even, ik ben in de war, want er was nog geen activiteit 
waarneembaar. Gelukkig trof ik in de Jister wel al 
een klein groepje mensen en had Taeke de koffie al 
klaar staan. In de keuken van de Suderfinne was al 
een hele drukte, de champagneglazen stonden klaar 
om volgeschonken te worden. Gelukkig druppelden 
er steeds meer mensen binnen, zo werd het toch 
gezellig druk. Zou “it Suwâldster kertierke” door 
corona nu een half uur duren? Intussen werden we 
vermaakt door oud dorpsgenoot Jan-Durk van der Meulen met zijn collega 
het duo ‘Blowing Away’ vormend. Een mooi passend stukje muziek (en je kon 
verzoeknummers indienen!).
Zoals op elke nieuwjaarsreceptie gaat er iemand een speech geven. In dit geval 
Paul Möhlman, de voorzitter. Paul is in dezen wel wat gewend en geroutineerd 
gaf hij een beschouwing op het afgelopen jaar en blikte even vooruit naar de 
op korte termijn op stapel staande zaken. Aan de orde kwam natuurlijk de 
vervelende situatie in de wereld, waarvan we allemaal de gevolgen in meer of 
mindere mate ondervinden. Maar ook de positieve zaken zoals het dorpsfeest, 
het sinterklaasfeest en het jubileum en de reünie van “It Pypke”. 
Verder memoreert hij de zaken waarmee Dorpsbelang druk is geweest: 
de visplekken langs de Monnikenweg, het voorkomen van gaswinning, het 
afscheid van Bas, de ontwikkelingen rondom woningbouw, de speeltuin aan 
de Mostermûne en de Delta-glasvezelcampagne. In de komende tijd volgt een 
overleg met B&W van T-diel en volgen er overleggen met de dorpsbewoners 
omtrent woningbouw. 
Na Paul’s korte en bondige verhaal konden we met de inmiddels gevulde en 
rondgedeelde champagneglazen toasten op het nieuwe jaar.
Het was een gezellige bijeenkomst met goed verzorgde hapjes, dranken en 
muziek. Het is mooi dat we dit soort bijeenkomsten weer onbezorgd kunnen 
meemaken. Over een jaar voor herhaling vatbaar!

Piet Gosse Hoekstra

Nieuwjaarsreceptie Dorpsbelang



Pagina  6   |   Mei Inoar

Van onze correspondent van het Zuiderend

Kaplaarzen

Ik denk dat ik in de vierde of vijfde klas van de lagere school zat (tegenwoordig 
groep 6 of 7) en ik een klasgenootje had, dat voor straf regelmatig de gang op 
werd gestuurd door de juf of meester.
De jongen, Hansje, was klein van stuk, maar met een brede lach en altijd in voor 
een (rot)geintje. Je kon hem ’s winters uittekenen in een stoere schipperstrui 
en hij liep altijd met korte kaplaarzen. Leerkrachten vonden hem vermoedelijk 
druk en lastig en er ging ook geen dag voorbij dat hij wel ergens straf voor 
kreeg. Meestal moest hij in de hoek staan of werd hij naar de gang verbannen. 
Als Hansje voor straf in ‘de hoek’ moest staan, schuin achter de tafel van de 
juf of meester, hield hij ook de kinderen van het werk door gekke bekken te 
trekken. Hij deed me vaak denken aan Pietje Bell, een fictieve Rotterdamse 
straatjongen, van wie ik alle boeken heb gelezen. Pietje Bell haalde altijd 
kattenkwaad uit, terwijl hij zelf niet besefte dat anderen daar wel eens last van 
konden ondervinden. In die tijd schreven we ook nog met een kroontjespen 
en alle tafels waren voorzien van een inktpotje. De tafel van Hansje zat geheel 
onder de inkt, want hyperactief en schrijven met een kroontjespen bleek voor 
hem geen goede combinatie te zijn.
In de jaren ’50 en ’60 van de vorige eeuw had je nog vaak winters met sneeuw en 
ijs. IJssie brouwen en sneeuwballen gooien gebeurde elke dag. Ik zat in de klas 
op school altijd naast een radiator, omdat ik vaak natte voeten had, ondanks 
de kaplaarzen. Als het water in je laarzen liep noemden we dat in Rotterdam 
‘een zeikerd halen’. Een zeikerd zijn had weer een andere betekenis, die mogen 
jullie er zelf bij verzinnen.
Op een dag dat het dooide, lagen de stoepen vol met een dikke laag papsneeuw, 
sneeuw die net aan het smelten was. Veel kinderen kwamen daarin met 
kaplaarzen naar school, want met schoenen was het echt niet te doen, wat een 
natte troep. In de lange gangen van de school stonden onder de kapstokken 
alle laarzen netjes naast elkaar, want in de klas mocht je de laarzen uiteraard 
niet aanhouden.
En juist op deze dag, die naar later bleek, door de leerkrachten nog heel lang 
werd herinnerd, werd Hansje weer eens voor straf de gang op gestuurd. Op 
‘onze’ basisschool in Suwâld blijven de kinderen tegenwoordig tot twee uur op 
school, maar in mijn tijd ging om twaalf uur ging de bel en hadden we tot half 
twee pauze. De meeste kinderen woonden in de buurt en gingen naar huis om 
te eten. Zo ook mijn jongere zussen en ik.
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Precies om twaalf uur ging de bel en stroomden de klassen leeg. Ongeveer 40 
kinderen per klas, dus in totaal ongeveer 250 kinderen. In de gangen bleken alle 
kaplaarzen te zijn verdwenen. Kinderen in paniek, leerkrachten in paniek, want 
wat was er aan de hand, waar waren de kaplaarzen gebleven. Hoe moesten de 
kinderen nu naar huis. De kaplaarzen bleken op een grote hoop in de grote hal 
van de school te liggen. En het waren bijna allemaal zwarte, want gekleurde 
had je in die tijd nog niet of nauwelijks. Gedurende zijn straf op de gang had 
Hansje stiekem en stilletjes alle kaplaarzen verzameld en op een grote hoop in 
de hal gegooid.
Het werd in de hal een enorme ruzie en getouwtrek om een paar passende 
laarzen te vinden, zodat je naar huis kon om te eten. Tientallen kinderen doken 
als haviken op een prooi en zochten een passende maat kaplaars. Toen we 
thuis aankwamen, hadden mijn drie zussen en ik allemaal laarzen met een 
verschillende maat. Sommige schoolkinderen liepen op twee rechter laarzen 
of twee linker laarzen. Om half twee kwamen vele ouders ‘verhaal’ halen bij 
de bovenmeester. Deze man, een strenge man, was heel boos om deze hele 
situatie.
Hoe het met Hansje is afgelopen weet ik niet, hij zal best flink op zijn donder 
hebben gehad, maar vanaf dat moment, heb ik mijn eigen laarzen en later die 
van mijn kinderen altijd voorzien een naam aan de binnenkant van elke laars.
Misschien is dit ook een goede tip voor de lezers.
En, wellicht is deze bijdrage ook een opstapje of een idee voor andere inwoners 
van Suwâld om ervaringen uit hun eigen jeugd met ons te delen. Ik zou het leuk 
vinden om te lezen hoe het hier, in een Fries dorpje op school toeging. Want 
als ik hier de huizen af ga, zijn de brave ouders en grootouders van nu, in hun 
jeugd ook niet altijd even braaf en oppassend geweest. Tenminste, dat is mijn 
inschatting.

Tjeerd Daane
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Suwâldster om utens: Ytie Rosier

Verliefd op de barjuffrouw, wie is dat niet geweest. Genietend van je drankje, 
hangend aan de bar, kijken hoe ze vlot het ene na het andere pilsje tapt, drankje 
inschenkt en glazen spoelt. Lachend staat ze iedereen te woord en blij ben je 
met haar aandacht, zo af en toe…... Jan Kloosterman moet dat ook gedacht 
hebben, toen hij Ytie Rosier zo bezig zag. Die haar aandacht moet ik wat langer 
zien vast te houden, en hij voegde de daad bij het woord. En nu wonen ze in 
een heel mooi huis midden in Twijzelerheide.
Best kort voor de onverbiddelijke deadline die Wilma (onze voorzitter) hanteert, 
ben ik daar op bezoek geweest. Donderdags contact, vrijdagmiddag praten en 
zaterdag schrijven. Mooi op tijd voor een korte controle door Ytie zelf en dan 
insturen. Het nieuwe jaar begint al weer met de volle druk op de ketel. De 
vrijwilliger heeft het zwaar!
Vrijdags is de oppasdag voor Ytie. Kleindochter Yinthe van anderhalf jaar oud ligt 
nog lekker te slapen als we met het interview beginnen. Voor de opmerkzame 
lezer; de letters van Ytie haar naam zijn keurig verwerkt in de naam van haar 
kleinkind.
Ytie is geboren in 1964. Haar ouders hadden een boerderij in het huis waar 
nu Meischke woont. Alde Lunewei 3 is het adres. Het was een tijd van hard 
werken voor haar ouders. Naast het boerenbedrijf had haar vader een melkrit 
naar de fabriek in Wergea. Eerst ging dat met de trekker en de melkwagen, 
later met een Unimog en de melkwagen. De Unimog is een kruising tussen 
een trekker en een vrachtwagen, er kon dus sneller mee worden gereden. Wat 
bleef was het zware werk van de bussen op de kar tillen. Als Geart op pad was, 
molk mem Liesbeth. De boerderij gaf ook niet de ideale werkomstandigheden. 
Wel was het voor de kinderen een speelparadijs. Vanwege de ligging aan het 
kanaal, zaten ze vaak vastgebonden aan een lange lijn, zodat ze niet in het 
water konden komen.
Ongeveer 6 jaar later is de familie verhuisd naar de naastgelegen moderne 
boerderij aan de Alde Lunewei 1. De familie Rosier bestond uit 7 personen. Heit 
Geart, Mem Liesbeth, Gerrie, Ytie, Jan Geart, Klaas en Annalies. Ze zijn redelijk 
honkvast, want Geart, Klaas en Annalies wonen nog in Suwâld. 
Zoals gezegd, ze heeft de tijd aan de Alde Lune als zeer prettig beleefd. Het 
was er erg rustig, de Wâldwei was er toen nog niet en als kind kon je je met 
de buurtkinderen heel goed vermaken. Het fotoboek uit die tijd kwam op 
tafel en we hebben samen zitten kijken naar de foto’s van de avonturen die 
ze beleefden. Een mooie (speelgoed) boot op het droge waarin je reizen kon 
maken, heel veel foto’s met pony’s. Opvallend, ook toen al was Wiebe Venema 
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de paardenman van de buurt. En toen ze konden zwemmen, hadden ze bij 
mooi weer natuurlijk het zwembad (kanaal) vlakbij. Zeekapitein Meischke en 
zijn vrouw beleefden veel plezier aan de kinderen van de buurt en boden 
maar wat graag hun tuin aan als zwembasis. Samen met de Lenes-kinderen, 
de Venema’s en de de Vries’en konden ze zich dan helemaal uitleven. “Ik was 
een echt buitenkind”, zegt ze. Een kleuterschool bestond nog niet in Suwâld, 
dus konden ze lang van de vrijheid genieten. Het werd wel minder leuk, of 
eigenlijk eenzamer toen zus Gerrie naar de lagere school ging. Ze was toen 
haar speelkameraad een groot deel van de dag kwijt. Gerrie was maar amper 
een jaar ouder dan haar, wat capaciteiten betreft ontliepen ze elkaar dus niet 
veel.
Al heel jong ging ze zaterdagsmorgens helpen bij de familie Lenes in de 
huishouding. Daar verdiende ze dan 10 gulden mee. Een best behoorlijk bedrag 
voor die tijd. Haar facilitaire werk zoals we dat nu noemen moet ze toen al goed 
hebben uitgevoerd. Een mooie voor”bode” voor wat later zou komen?
De lagereschooltijd was redelijk standaard, om het maar zo te zeggen (al is 
dat misschien ook, omdat ik zelf ook in die tijd naar school ging). Juf Haanstra 
in de eerste twee klassen. Meester Meesters voor 3 en 4. Geen herinneringen 
aan het gemene knijpen in de bovenarm, maar wel aan het bij de kin pakken 
en je hoofd achterover drukken. En in 5 en 6 meester Rinsma. De klas was 
niet groot; Elle Braaksma, Tjikke Bakker (nu Hoekstra), Froukje Venema, Wilma 
Hoekstra, Floris van Hagen en Tineke van der Zee. Een voor die tijd erg klein 
clubje. Als ik vraag naar specifieke herinneringen zegt Ytie zelf: “De schijf raakt 
ook wel vol rond deze leeftijd. Als er wat nieuws in moet, wordt er ook wat 
gewist”. Maar, na enig nadenken komen er toch hele mooie verhalen over het 
eierzoeken. Pet op en de gevonden eieren eronder meenemen. Heel vervelend 
als dan de grappenmaker van de club toch nog even een klap op de pet geeft. 
Spelen bij “Het Vogelhuis” oftewel de “âlde mûne”. Een mooi verhaal komt toch 
nog boven: Samen met Froukje Venema en de pony’s waren ze op avontuur 
in de bosjes. De pony’s verhaarden nogal en de beide meiden verzamelden 
het haar. Dat kon de langs het water zittende kale visser goed gebruiken 
vonden ze. Froukje was de held en drapeerde het in een onbewaakt ogenblik 
op de man zijn hoofd. De visser was het duidelijk niet met hen eens en ging 
in de achtervolging. De beide meiden zetten het op een lopen en ontkwamen 
gelukkig. Natuurlijk gingen ze in de lagereschooltijd tussen de middag gewoon 
naar huis te warm eten. Om de beurt deden de ouders dienst om alle kinderen 
“fan it fjild” mee te nemen. Dat was een hele auto vol. Gordels waren nog niet 
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verplicht en ook over vervoer in de kofferbak was geen probleem. Totdat haar 
moeder de kofferbak niet open kon krijgen. Gelukkig was de smid paraat en die 
heeft de kinderen na enige tijd kunnen bevrijden.
Ytie heeft net als de kinderen uit de jaargangen om haar heen de verhuizing 
van de oude school (nu Suderfinne) naar de nieuwe school Dûbel-Ien 
meegemaakt. Na haar tijd op deze school ging ze naar de LEAO in Leeuwarden. 
Elke dag een uur heen en een uur terug fietsen. (De brug naar industrieterrein 
de Hemrik was er nog niet; sterker nog; dit industrieterrein en ook de wijk 
Camminghaburen bestonden nog niet). Een lange tocht door het boerenland 
in weer en wind. Gelukkig vaak voor het langste deel in gezelschap van Tsjikke 
Bakker die dezelfde opleiding volgde. Ytie was toen nog maar 11 jaar en omdat 
ze goed haar best deed, was ze al op haar 15e klaar met deze opleiding. Meteen 
maar naar de streekschool, de opleiding ECABO. Deze opleiding was deeltijd 
oftewel werken en leren. Ze ging werken in een banketbakkerswinkel in de 
Oosterstraat in Leeuwarden. Zus Gerrie ging daar ook werken. Haar talent en 
werklust werd onderkent door Van der Meulen die aan de overkant van de 
straat een groentezaak had. Op zijn verzoek is ze daar gaan werken. Deze man 
was geen makkelijke broeder, maar ze heeft er met plezier (en hard) gewerkt.
Uitgaan ging ze in it Pypke. Als ze zondags twee keer naar de kerk ging, 
mocht ze daar ’s middag heen. Later ging ze uiteraard ook naar andere 
uitgaansgelegenheden. Al heel jong kreeg ze verkering.   
Na de groentewinkel kreeg haar carrière een hele wending. Ytie Rosier werd 
beheerder van de Suderfinne! Een hele mooie tijd vond ze dat. Mooi dicht bij 
huis, contact met de dorpsbewoners en als spin in het web. Eigenlijk was ze 
al jongerenwerker voordat dat woord bestond. In de Suderfinne waren toen 
nog zittingen van de bank, het consultatiebureau, een bejaardensoos en ook 
’s avonds minstens evenveel drukte als nu. Als het erg druk was, sprongen 
vrijwilligers bij. Jammer genoeg heeft deze tijd maar 2 jaar geduurd. Ze denkt 
er met heel veel plezier aan terug.
Ytie woonde in die tijd samen met haar jeugdliefde Jelle van der Heide op it 
Heechhiem (waar nu Sietse Jeeninga woont). Een lange tijd heeft ze met hem 
samengewoond. In die tijd haalde ze het grootste deel van haar levensvreugde 
uit haar werk. Jelle was door een tragische gebeurtenis in zijn leven niet meer 
de Jelle waar ze verliefd op was geworden. Uiteindelijk zijn ze uit elkaar gegaan. 
Jelle bleef tot aan zijn overlijden wonen op “It Heechhiem”, Ytie heeft tijdelijk bij 
familie gewoond.
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In de tijd in de Suderfinne was ze ook gastvrouw van het dammen en schaken. 
Eén van de schakers was de heer Brinksma, de bode op het gemeentehuis. Ytie’s 
talenten vielen hem blijkbaar op. De vraag kwam of ze zou willen solliciteren bij 
de gemeente als zijn collega. De werkdruk was voor hem te groot geworden en 
hij mocht er iemand bij zoeken. Spannend was het wel dat ze in eerste instantie 
via een uitzendbureau moest werken, maar na twee jaar kreeg ze een vaste 
aanstelling. En nu is ze de bode van de gemeente Tytsjerksteradiel. Ze vindt het 
een hele leuke baan, die meer inhoudt dan koffie schenken en met een mooi 
pak rondlopen! Zo organiseert ze de Veteranendag, de raadsvergaderingen, 
de dodenherdenkingen, inspecteert ze de oorlogsgraven in de gemeente. 
Verder verzorgt ze een deel van de administratie. Aanvankelijk hoorde er ook 
bij dat ze de bezoeken van de (loco) burgemeester bij jubilarissen plande en 
organiseerde. Op het gemeentehuis heeft ze een eigen kantoor. De laatste 
jaren werkt ze parttime. Vrijdags heeft ze oppasdag en één dag in de week 
doet ze baliewerk bij de gemeente.
Oppassen doet ze zoals al geschreven op Yinthe, de enige dochter van haar 
enige dochter Elise, die in Eastermar woont.
Ytie werkte lange tijd bij bruin café ‘De Skammel’ in Burgum. “Wietse” noemde 
het uitgaanspubliek in de wijde omgeving deze kroeg. Een mooie en bloeiend 
bedrijf in die tijd. En daar zat Jan dus aan de bar……….. Ze gingen samenwonen 
in Hurdegaryp, waar als snel hun dochter werd geboren. Hun huis stond vlak 
naast het spoor met een Renault Dauphine op het dak van de garage. Het was 
niet te missen. Helaas moest hun stekkie plaats maken voor de ‘Centrale As’ 
projecten en zo kwamen ze in Twijzelerheide terecht.
En dan de twee altijd standaard vragen op mijn lijstje: 1: Kom je nog wel in 
Suwâld? En dat doet ze zeker. Familiebezoekjes en zorgen voor haar vader (al is 
die op moment van dit schrijven in Berchhiem). En 2: Wat voor hobby’s heb je? 
Nou Ytie en Jan varen graag in hun eigen sloep op de Friese wateren, heerlijk 
rustig genieten. Ze wandelt graag en veel. Ze vinden ontspanning in hun eigen 
kleine kroegje achterin de tuin (Dat kan ook bijna niet anders). En Ytie rijdt 
graag motor. Ze is een graag geziene gast bij de motorritjes en -weekenden van 
haar motorrijdende damesclub. Haar motor; een witte Harley Davidson. Heel 
mooi beschilderd met bloemen en voorzien van de tekst: Carpe Diem. “Pluk de 
dag” een mooi motto, hartstochtelijk uitgedragen door de berijdster!

PG
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Nije ynwenners fan Suwâld

Voorstellen aan Suwâld

Hallo,
Wij zijn Nynke Doeksen, Sjoerd Huitsing en Famke. 
Wij zijn op 1 november verhuisd naar het mooie Suwâld. We zijn beide verhuisd 
vanaf Terschelling naar Suwâld. Op Terschelling werkte en woonde Nynke al 10 
jaar en ik 3 jaar. We zijn naar de wal verhuisd, omdat het op Terschelling erg 
lastig is om woonruimte te bemachtigen. Het is vaak voor korte termijn tegen 
absurd hoge prijzen. Huren bij de woningstichting kent een wachtrij van +/- 13 
jaar en kopen is voor veel mensen niet weggelegd daar. 

Nynke was op Terschelling werkzaam in de toerisme en hotellerie en ik zat bij 
een installatiebedrijf. Beiden werken we nu in Leeuwarden. Nynke heeft een 
carrière switch gemaakt en werkt nu bij de Kredietbank als budgetbeheerder. 
Ik ben gaan werken als Projectleider bij Koninklijke Damstra.

Het was best spannend om te verhuizen naar een kleine gemeenschap in 
Friesland. Hoe zul je worden ontvangen en hoe ver zullen we moeite krijgen 
met de taalbarrière. Maar na 2 maand kunnen we niets anders zeggen dan 
dat dit een hele goede keus is geweest. Wij voelen ons enorm thuis en vooral 
welkom in Suwâld. Ik (Sjoerd) ben opgegroeid op het Groningse platteland 
waar er altijd wordt gezegd dat Friezen stug zijn, inmiddels weet ik dat het 
eerder andersom is. Het voelt voor ons echt heel goed om hier te zijn en om 
onze dochter hier te laten opgroeien.

Wat hopen wij in Suwâld te vinden?
Ik denk dat we daar kort over kunnen zijn: we hopen hier rust te vinden. De 
afgelopen jaren waren voor Nynke en mij enorm druk en stressvol. We hopen 
hier een stabiele basis te kunnen creëren voor ons als gezin.

Wat mis je in Suwâld?
Ik denk niet dat we echt iets missen in Suwâld. Eigenlijk zijn we eerder verbaasd 
over wat er allemaal wel is. Het is mooi om te zien dat er zoveel activiteit is in 
dit dorp.
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Hebben we ook hobby’s?
We houden van wandelen in de natuur en vooral genieten van Famke. 
Daarnaast zit ik zelf ook graag op de racefiets.

Zijn er leuke Weetjes?
Ik houd van mijn werk en vind het fijn om iemand te helpen die vragen heeft 
met betrekking tot het koelen of verwarmen van woningen en gebouwen. Dus 
jullie mogen me altijd aanspreken.

Wilma Bouma
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Nieuws van Dorpsbelangen

Bericht van Delta Netwerk

Glasvezelcampagne in Suwâld verlengd!
Goed nieuws. DELTA Netwerk gaat in Hurdegaryp, Tytsjerk en Suwâld glasvezel 
aanleggen. Na het verstrijken van de deadline van 30 november bleek dat er 
hier voldoende inwoners zich hebben aangemeld voor glasvezel. Nu het zeker 
is dat er glasvezel komt, krijgen diegenen die nog geen abonnement hebben 
afgesloten, de kans om zich tot 31 januari alsnog aan te melden zonder dat er 
activatiekosten gerekend worden.

Sybryn Hettinga, projectmanager bij DELTA Netwerk, legt uit: “We zijn heel 
blij dat het gelukt is in de deze drie dorpen. Uiteraard hopen we dat de 
overige plaatsen en de mensen die zich nog niet hebben aangemeld, hier 
ook nog voor gaan kiezen. Het blijft een unieke kans op een gratis aangelegd 
glasvezelnetwerk.”
 
Gratis glasvezel voor alle inwoners 
Hettinga vervolgt: “Nu het zeker is dat er glasvezel komt, krijgen de inwoners 
van Suwâld een gratis glasvezelaansluiting aangeboden. Elke straat krijgt zo 
een toekomstbestendig internet- en televisienetwerk. Een glasvezelaansluiting 
betekent dat we een vertakking van de glasvezelkabel naar het huis leggen en 
in huis een bijbehorend kastje (FTU) plaatsen.
 
Maar let op, een glasvezelaansluiting is nog geen werkende verbinding. 
Wanneer mensen gebruik willen maken van de voordelen van glasvezel, dan 
kunnen zij een glasvezelabonnement afsluiten. Doen zij dit voor het einde 
van de verlenging, dan profiteren zij van de welkomstaanbiedingen van de 
deelnemende telecomaanbieders én hoeven er geen kosten betaald te worden 
om het netwerk later te activeren.”

Aanmelden via Dorpsbelang
Inwoners die zich nog niet hebben aangemeld, kunnen zich ook nog via de 
samenwerking die er is met het Dorpshuis de Suderfinne en SV Suwâld 
aanmelden. Bij een aanmelding voor DELTA of Caiway, krijgt een lokale 
vereniging nog steeds een bijdrage van € 50,- en de abonnementhouder zelf € 
25,-.
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 • Aanmelden voor DELTA: http://aklam.io/ikwMcv
 • Aanmelden voor Caiway: http://aklam.io/sc8tFe

Extra inloop- en informatiebijeenkomst
Om inwoners zo goed mogelijk te informeren over glasvezel, de kosten, 
voorwaarden en de aanleg van glasvezel, organiseert DELTA Netwerk extra 
informatiebijeenkomsten in dorpen in de buurt. Kijk voor het complete 
overzicht hier: deltanetwerk.nl/gebieden/tytsjerksteradiel
Daarnaast kunnen inwoners altijd terecht bij ons Glasvezel Informatiepunt aan 
de Markt 71c in Burgum.

Over DELTA Netwerk 
DELTA Netwerk legt door heel Nederland glasvezelnetwerken aan en is 
onderdeel van DELTA Fiber, een van de snelst groeiende glasvezelbedrijven 
van Nederland. Het netwerk van DELTA Fiber is in alle provincies aanwezig en 
inmiddels hebben al meer dan 1 miljoen huishoudens en bedrijven toegang 
tot de nieuwste generatie glasvezel. Het komende jaar bereikt het netwerk 
zo’n anderhalf miljoen adressen en DELTA Fiber heeft de ambitie om door te 
groeien naar 2 miljoen huizen en bedrijven in 2024. DELTA Fiber is eigendom 
van de investeringsmaatschappijen EQT en Stonepeak en er werken ruim 1.200 
medewerkers. Onder de merken DELTA en Caiway levert het bedrijf internet 
met gigabitsnelheden, interactieve tv en vaste en mobiele telefonie.

Namens Delta, 
Niels Nieuwland
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Een korte terugblik van Dorpsbelang Suwâld

Inderdaad een korte terugblik met wat hoogtepunten na de zomer.
Op 10 augustus jl. heeft er een overleg plaatsgevonden tussen Dorpsbelang, 
de buurt en de gemeente over de inrichting en kosten van de vernieuwing van 
het speeltuintje aan de Mostermûne. Dat heeft erin geresulteerd dat begin 
september dit overleg werd uitgebreid met andere betrokken ambtenaren, 
leveranciers en enkele buurtbewoners. Inmiddels zijn de werkzaamheden 
gestart en in de loop van dit jaar zal de renovatie gereed zijn.

Op 24 september werd gevierd dat It Pypke 50 jaar geleden werd opgericht. 
Het was een groot feest, waar ook een reünie deel van uitmaakte.

19 november kwam Sinterklaas aan in Suawoude, vergezeld van drie Pieten. 
Toen de stoomboot was aangemeerd, stapten Sint en Pieten af bij de Kade, 
waar het gezellig druk was en Speelt Wel de muzikale omlijsting verzorgde. 
Tjalling en zijn zoon verzorgden het geluid, zodat Sint zich verstaanbaar kon 
maken bij kinderen en ouders. Na de aankomst gingen allen door het dorp 
naar de Suderfinne, waar een vrolijk feest plaats vond. Al met al een heel 
geslaagd Sinterklaasfeest!

19 December jl. hebben we onze bestuursvergadering gehad. 
Een paar van de punten die ter sprake zijn gekomen:
• Van het oude Sinterklaascomité werd in de bestuursvergadering van 19 

december op gepaste wijze afscheid genomen en werd het bedankt voor 
de vele werkzaamheden die er zijn verricht.

• De speeltuintjes worden opgeknapt
• Warren Natuurlijk Groen blijft onze aandacht hebben. Het burgerinitiatief 

heeft een notitie opgesteld en de gemeente gevraagd om duidelijk kaders 
en financiële mogelijkheden.

• Nog geen nieuws over de gaswinning, maar we houden het in de gaten.
• Er is een aanvraag ingediend voor een bankje ter hoogte van de oude 

Molen.
• De  AED  bij de Suderfinne en kasten van Suderfinne en haven moeten 

worden vervangen i.v.m. de staat waarin een en ander verkeert.
Volgende vergadering op 16 jan om 20.00 in de Suderfinne.
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WC rollen actie

Inmiddels heeft de Vuurwerkshow met Oud&Nieuw plaats gehad: veel 
bezoekers zagen een mooi spektakel.
’s Middags vond bij de ijsbaan het carbidschieten plaats. De feesttent met 
muziek, hapjes en drankjes was bomvol met enthousiaste bezoekers, ondanks 
de onophoudelijk neerstortende regen.

Een korte vooruitblik
• Op 8 januari vindt in de Suderfinne vanaf 15.00 uur de nieuwjaarsreceptie 

plaats.
• 11 januari is er overleg tussen B&W van T-diel en ons bestuur.
• Op 23 februari is er in de Suderfinne de Dorpenronde Wonen en 

Maatschappelijk vastgoed voor Suwâld om 19.30 uur. In 2022 zijn er al 2 
avonden geweest over dit onderwerp, waarin bewoners plannen hebben 
gepresenteerd voor de strook grond bij de Wjukken en de Stelling. Alleen 
die geïnteresseerd zijn: kom langs!

• 24 mei is er plenair overleg van B&W met alle dorpsbelangen in onze 
gemeente. Dat vindt plaats in de raadszaal van het gemeentehuis van 
19.30 tot 22.00 uur.

Namens het bestuur van Dorpsbelangen Suwâld,
Paul Möhlmann

Zoals ieder jaar hebben wij weer een clubactie!
Vrijdagavond 10 februari houden wij de actie en verkopen wij wc-rollen om 
geld op te halen voor clubkamp wat eind april plaats zal vinden.

Met vriendelijk groeten,
Bestuur Jeugdclub Suwâld
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Bericht van de Oranjevereniging

Afgelopen jaar hebben we een koningsdag en een dorpsfeest georganiseerd. 
Het bestuur van de Chr. Oranjevereniging nodigt u uit voor de algemene 
ledenvergadering op 17 februari 2023 om 20:00 uur in de Suderfinne voor een 
verslag van afgelopen jaar en een vooruitblik op het komende jaar. Ook hebben 
we twee nieuwe bestuursleden gevonden die bereid zijn zich in te zetten voor 
de Oranjevereniging. Tijdens de vergadering zullen Jelle Spijkstra en Sieberen 
Bakker zich voorstellen.

Agenda
1. Opening
2. Mededelingen
3. Notulen algemene ledenvergadering 28-03-2022
4. Verkiezen nieuwe bestuursleden: Jelle Spijkstra en Sieberen Bakker.

Tegenkandidaten kunnen zich tot 16 februari 2023 melden via 
oranjeverenigingsuwald@gmail.com

5. Jaarverslag
6. Financieel jaarverslag
7. Kascommissie
8. Pauze
9. Koningsdag 2023
10. Ideeën thema dorpsfeest 2024
11. Rondvraag

We hopen u te zien op vrijdagavond 17 februari. Mocht u de notulen van de 
ledenvergadering van vorig jaar willen ontvangen dan kunt u een mail sturen 
naar ons e-mailadres.

Hartelijke groet, 
Oranjevereniging Suwâld

Gerda Zijlstra, Naomi Laurens, Bettina Tuinstra, Jelle Spijkstra, Sieberen 
Bakker, Eefje Venema



Van de Activiteitencommissie

Op 17 februari 2023 organiseert de Activiteitencommissie Suderfinne het

STAMPPOTBUFFET

in de Suderfinne! Lekker eten met zijn allen, een toetje na en even bijkletsen.

Aanvang: 18.00 uur, inloop 17.30 uur
Kosten:  € 22,50 p.p.

Opgave bij Wikje Cnossen (06 - 37335466)
of Jeanette Albada Jelgersma (06 - 18251061) 

Op 4 maart 2023 organiseert de Activiteitencommissie Suderfinne een

SNERTWANDELTOCHT

Er kan 5 km of 12,5 km gewandeld worden. De start is in de Suderfinne en 
bij de finish (ook in de Suderfinne) staat er een kom snert voor u/je klaar en 
kunnen we met zijn allen napraten.

Start 5 km: 14.30 uur
Start 12,5 km: 13.30 uur
Deelname: € 5,- p.p. 

Vanaf 16.00 uur wandelen de beide ploegen de Suderfinne weer binnen en 
staat de snert klaar! 

Geef je voor deze gezellige winterwandeltocht op bij Jeanette Albada Jelgersma 
(06-18251061)
Of doe het opgavebriefje in de bus op Noorderend 47, Suwâld 

Naam/namen:……………………………………………………………………… 

Telefoonnummer(s) deelnemers:………………………………………… 

Ik/wij doen mee aan de tocht van ……………… km

Wy hoopje jim te moetsjen op 17 febrewaris en 4 maart!

Henk Schievink, Wikje Cnossen en Jeanette Albada Jelgersma
Activiteitencommissie Suderfinne
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Sponsoren

Postma tankstations B.V. Tytsjerk - tankpostma.frl (0511-431256)

Jeeninga Bouw - jeeninga-bouw.nl (06-20985221)

Tjalma auto’s - (0511-482264)

Bed & Breakfast De Warren - bbdewarren.nl (06-37335466)

Onderhoudsbedrijf Braaksma - (06-33706472)

Hoekstra Flowers - (06-55564189)

Tij Uitvaart - tijuitvaart.nl (0511-474730)

Frutzel - Frutzel.nl (06-12833462)

Pedicure Wilma Bouma - pedicurewilmabouma.nl (06-10611622)

Schoonmaak- en schildersbedrijf H. Zijlstra - sshz.nl (06-54995890)

Maatwurk W.D. van Vaals - maatwurk.nl (06-50222073)

Suderfinne en ‘t Pypke  

Boekhandel Burgum - boekhandelburgum.nl (0511-463737)

Kaashandel van der Wal - kaashandelvanderwal.nl (06-12553195)

Drankenspeciaalzaak Jelle - drankenspeciaalzaakjelle.nl (058-2138469)

SmoekK Styling met zorg - smoekk.nl (06-12251152)

Bosma verreiker verhuur - bosmaverreikerverhuur.nl (06-52006743)

Loon- en aannemersbedrijf van der Meulen - vandermeulensuwald.nl (06-12990365)

C. van den Adel - cvandenadel.nl (0511-469980)

Harm Spijkstra Timmer- en onderhoudsbedrijf Hurdegaryp - (06-18430009)

G.S. van der Wal Timmerwerken - (06-51125061)

Zonnepont Schalkediep - zonnepont.nl 

Mitra Slijterij ‘t Span - mitra.nl  (0511-464020) 

Prisma Direct - prismadirect.nl (058-2800345)

JA Asbestsanering en milieutechniek - jabv.nl (06-11410472)

Rekladruk - rekladruk.nl (058-2562877)

Zuidema Metselwerken B.V. - zuidemametselwerken.nl (06-15961991)

Kinderwoud - www.kinderwoud.nl (0513-610825)



 
    Styling met Zorg.

‘Smûk Skaadzjend Beamtegrien’, (knus, geborgen, buitenbeleving)
Dit zijn treffende woorden voor mij.
Smûk-skaadzjend-beamtegrien’ is een Friese dichtregel en kenmerkend voor het Friese 
Woudenlandschap waar ik ben opgegroeid. De ruimte, de knusheid en de prachtige 
natuur maakt dat ik me veilig en geborgen voel in mijn leefomgeving. Of je nou gezond 
of ziek bent, jong of iets minder jong, alleen of samen, ik wens iedereen een SmoekK’e 
omgeving. Een fijne plek die omarmt, knus, veilig, warm en geborgen is, een plek om het 
leven te vieren of in stilte te verblijven.
Belangrijke waarden om mezelf te kunnen zijn en te genieten van alle schoonheid om 
me heen. Deze beleving gun ik iedereen, jong, oud, ziek of gezond. Vanuit deze waarden 
geef ik vorm en inhoud aan mijn praktische ondersteuning, professionele adviezen en 
creatieve ontwerpen voor SmoekK, styling met zorg !
Met Smoekk heb ik mijn beide passies samengebracht: mijn hart voor de zorg in 
combinatie met mijn creativiteit, ik ben als stylist werkzaam binnen de particuliere 
sector en binnen de gezondheidszorg.
Ik ondersteun zorg en welzijnsorganisaties bij het op een goede manier vorm en inhoud 
geven aan bouw- en verbouwplannen. Dit vraagt om een goed samenspel met architect, 
aannemer en de gebruikers van het gebouw, samen vastleggen aan welke voorwaarden 
een gebouw, een ruimte moet voldoen, zodat er goed gewoond en gewerkt kan worden, 
Uit eigen ervaring weet ik dat dit vaak mis gaat, te vaak kom ik in prachtige gebouwen, 
welke niet functioneel zijn om goed in te kunnen werken en/of geen sfeer hebben om in 
te verblijven. Met name voor zieke en kwetsbare mensen is dit zo belangrijk.
Omgeving heeft invloed op gedrag, ieder mens kent deze ervaring; ruimtes die je als een 
warme deken omhullen en waar je graag nog even wilt blijven of ruimtes die je het liefst 
snel wil verlaten. Wat maakt dat je je op de ene plek prettiger voelt dan op de andere?
Dit heeft veelal te maken met de kenmerken van de omgeving; Is de ruimte groot of juist 
klein, is de ruimte duidelijk en te overzien, voelt het aangenaam, qua temperatuur en 
licht, hoe is de akoestiek zijn er prikkels, ruikt het er lekker, is er wat te beleven, is het 
gezellig, is het er Smoekk ?
Welke gemoedstoestand een omgeving oproept is niet universeel, niet voor niets is er 
zoveel diversiteit aan woonstijlen, een strak ingerichte ruimte kan bij de ene mens rust 
en ruimte oproepen, terwijl iemand anders het als kil en koud kan ervaren. Er is altijd 
sprake van een natuurlijke, soms onbewuste, wisselwerking tussen omgeving, gevoel 
van welbevinden en gedrag. De omgeving wordt bepaald door de mensen die er wonen 
(en werken) en alle activiteiten die er plaatsvinden. Een omgeving laat zien wie je bent.
Met aandacht en zorg, kijk ik graag mee naar de woonomgeving. Wil het maar niet 
lukken om de juiste sfeer in de leefruimte te krijgen? of toe aan wat anders? .. andere 
kleuren.. andere indeling …maar u weet even niet hoe?
Vragen of advies nodig over meubels, raambekleding, verlichting of verbetering van de 
akoestiek?

Met uw wensen en mijn ideeën, komen we vast tot een mooi plan.
SmoekK, Styling met zorg !

Sponsor aan het woord
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Competitiestand schaken per 20-12-2022

Competitiestand schaken per 20-12-2022 
 

nu toen Naam     Aantal gespeeld   Wit Zwart   Winst Remise Verlies   Comp.punten   Percentage 
1 1 Bouwe * Bosma 

 
13 

 
7 6  11 1 1  11,5 

 
88 

2 2 Jouko * Lukkes 
 

13 
 

7 6  10 1 2  10,5 
 

81 
3 3 Paul Möhlmann 

 
5 

 
2 3  3 1 1  3,5 

 
70 

4 4 Douwe Mulder 
 

9 
 

4 5  5 2 2  6 
 

67 
5 5 Symen * Algra 

 
13 

 
6 7  6 4 3  8 

 
62 

6 6 Gerrit de Boer 
 

9 
 

5 4  5 1 3  5,5 
 

61 
7 10 Anne Kadijk 

 
11 

 
5 6  6 

 
5  6 

 
55 

8 7 Klaas * Heide, van der 
 

12 
 

7 5  6 1 5  6,5 
 

54 
9 9 Heerke Steen 

 
12 

 
6 6  5 2 5  6 

 
50 

10 8 Hans Sytema 
 

11 
 

5 6  5 
 

6  5 
 

45 
11 11 Gerrit Meulen, van der 

 
11 

 
5 6  3 4 4  5 

 
45 

12 13 Jelke  Punter 
 

10 
 

6 4  4 
 

6  4 
 

40 
13 12 Minne Veninga 

 
9 

 
4 5  3 1 5  3,5 

 
39 

14 14 Bennie Oostenbrug 
 

11 
 

5 6  3 
 

8  3 
 

27 
15 15 Jan Tenniglo  12 

 
6 6  3 

 
9  3 

 
25 

16 16 Tristan Mulder 
 

5 
 

3 2  1 
 

4  1 
 

20 
17 17 Leendert Heide, van der 

 
10 

 
5 5  1 

 
9  1 

 
10 

*Spelen soms 2 partijen met wit tegelijk 

Uitslagen competitieronde  12                  dinsdag 13 december 2022 

WIT  ZWART UITSLAG 
Anne - Symen 1 – 0 
Jelke - Bennie 1 – 0 

Gerrit de B. - Tristan 1 – 0 
Leendert - Hans 1 – 0 

Jan - Bouwe 0 – 1 
Klaas - Gerrit v.d. M. ½ - ½ 

Heerke - Minne ½ - ½ 
 

Afgemeld: Jouko, Paul, Douwe 

Competitiestand schaken per 20-12-2022 
 

nu toen Naam     Aantal gespeeld   Wit Zwart   Winst Remise Verlies   Comp.punten   Percentage 
1 1 Bouwe * Bosma 

 
13 

 
7 6  11 1 1  11,5 

 
88 

2 2 Jouko * Lukkes 
 

13 
 

7 6  10 1 2  10,5 
 

81 
3 3 Paul Möhlmann 

 
5 

 
2 3  3 1 1  3,5 

 
70 

4 4 Douwe Mulder 
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4 5  5 2 2  6 
 

67 
5 5 Symen * Algra 

 
13 

 
6 7  6 4 3  8 

 
62 

6 6 Gerrit de Boer 
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5 4  5 1 3  5,5 
 

61 
7 10 Anne Kadijk 

 
11 

 
5 6  6 

 
5  6 

 
55 

8 7 Klaas * Heide, van der 
 

12 
 

7 5  6 1 5  6,5 
 

54 
9 9 Heerke Steen 

 
12 

 
6 6  5 2 5  6 

 
50 

10 8 Hans Sytema 
 

11 
 

5 6  5 
 

6  5 
 

45 
11 11 Gerrit Meulen, van der 

 
11 

 
5 6  3 4 4  5 

 
45 

12 13 Jelke  Punter 
 

10 
 

6 4  4 
 

6  4 
 

40 
13 12 Minne Veninga 

 
9 

 
4 5  3 1 5  3,5 

 
39 

14 14 Bennie Oostenbrug 
 

11 
 

5 6  3 
 

8  3 
 

27 
15 15 Jan Tenniglo  12 

 
6 6  3 

 
9  3 

 
25 

16 16 Tristan Mulder 
 

5 
 

3 2  1 
 

4  1 
 

20 
17 17 Leendert Heide, van der 

 
10 

 
5 5  1 

 
9  1 

 
10 

*Spelen soms 2 partijen met wit tegelijk 

Uitslagen competitieronde  12                  dinsdag 13 december 2022 

WIT  ZWART UITSLAG 
Anne - Symen 1 – 0 
Jelke - Bennie 1 – 0 

Gerrit de B. - Tristan 1 – 0 
Leendert - Hans 1 – 0 

Jan - Bouwe 0 – 1 
Klaas - Gerrit v.d. M. ½ - ½ 

Heerke - Minne ½ - ½ 
 

Afgemeld: Jouko, Paul, Douwe 
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Competitiestand schaken per 03-01-2023

Competitiestand schaken per 03-01-2023 
 

nu toen Naam     Aantal gespeeld   Wit Zwart   Winst Remise Verlies   Comp.punten   Percentage 
1 1 Bouwe * Bosma 

 
14 

 
7 7  12 1 1  12,5 

 
89,3 

2 2 Jouko * Lukkes 
 

15 
 

9 6  12 1 2  12,5 
 

83,3 
3 3 Paul Möhlmann 

 
6 

 
3 3  4 1 1  4,5 

 
75,0 

4 4 Douwe Mulder 
 

10 
 

4 6  6 2 2  7 
 

70,0 
5 5 Symen * Algra 

 
13 

 
6 7  6 4 3  8 

 
61,5 

6 7 Anne Kadijk 
 

12 
 

6 6  7 
 

5  7 
 

58,3 
7 6 Gerrit de Boer 

 
10 

 
5 5  5 1 4  5,5 

 
55,0 

8 8 Klaas * Heide, van der 
 

13 
 

7 6  6 2 5  7 
 

53,8 
 9 Heerke Steen 

 
13 

 
6 7  6 2 5  7 

 
53,8 

10 11 Gerrit Meulen, van der 
 

12 
 

6 6  3 5 4  5,5 
 

45,8 
11 10 Hans Sytema 

 
12 

 
6 6  5 

 
7  5 

 
41,7 

12 12 Jelke  Punter 
 

11 
 

6 5  4 
 

7  4 
 

36,3 
13 13 Minne Veninga 

 
10 

 
5 5  3 1 6  3,5 

 
35,0 

14 14 Bennie Oostenbrug 
 

12 
 

5 7  3 
 

9  3 
 

25,0 
15 15 Jan Tenniglo 

 
13 

 
6 7  3 

 
10  3 

 
23,1 

16 16 Tristan Mulder 
 

5 
 

3 2  1 
 

4  1 
 

20,0 
17 17 Leendert Heide, van der 

 
11 

 
6 5  1 

 
10  1 

 
         9,1 

*Spelen soms 2 partijen met wit tegelijk 

Uitslagen competitieronde  13                                                              dinsdag 20 december 2022 

WIT  ZWART UITSLAG 
Anne - Jan 1 – 0 

Minne - Bouwe 0 – 1 
Gerrit v.d. M. - Klaas ½ - ½  

Jouko - Jelke 1 – 0 
Jouko  Bennie 1 - 0 

Leendert - Heerke 0 - 1 
Paul - Gerrit de B. 1 - 0 
Hans - Douwe 0 - 1 

 

Competitiestand schaken per 03-01-2023 
 

nu toen Naam     Aantal gespeeld   Wit Zwart   Winst Remise Verlies   Comp.punten   Percentage 
1 1 Bouwe * Bosma 

 
14 

 
7 7  12 1 1  12,5 

 
89,3 

2 2 Jouko * Lukkes 
 

15 
 

9 6  12 1 2  12,5 
 

83,3 
3 3 Paul Möhlmann 

 
6 

 
3 3  4 1 1  4,5 

 
75,0 

4 4 Douwe Mulder 
 

10 
 

4 6  6 2 2  7 
 

70,0 
5 5 Symen * Algra 

 
13 

 
6 7  6 4 3  8 

 
61,5 

6 7 Anne Kadijk 
 

12 
 

6 6  7 
 

5  7 
 

58,3 
7 6 Gerrit de Boer 

 
10 

 
5 5  5 1 4  5,5 

 
55,0 

8 8 Klaas * Heide, van der 
 

13 
 

7 6  6 2 5  7 
 

53,8 
 9 Heerke Steen 

 
13 

 
6 7  6 2 5  7 

 
53,8 

10 11 Gerrit Meulen, van der 
 

12 
 

6 6  3 5 4  5,5 
 

45,8 
11 10 Hans Sytema 

 
12 

 
6 6  5 

 
7  5 

 
41,7 

12 12 Jelke  Punter 
 

11 
 

6 5  4 
 

7  4 
 

36,3 
13 13 Minne Veninga 

 
10 

 
5 5  3 1 6  3,5 

 
35,0 

14 14 Bennie Oostenbrug 
 

12 
 

5 7  3 
 

9  3 
 

25,0 
15 15 Jan Tenniglo 

 
13 

 
6 7  3 

 
10  3 

 
23,1 

16 16 Tristan Mulder 
 

5 
 

3 2  1 
 

4  1 
 

20,0 
17 17 Leendert Heide, van der 

 
11 

 
6 5  1 

 
10  1 

 
         9,1 

*Spelen soms 2 partijen met wit tegelijk 

Uitslagen competitieronde  13                                                              dinsdag 20 december 2022 

WIT  ZWART UITSLAG 
Anne - Jan 1 – 0 

Minne - Bouwe 0 – 1 
Gerrit v.d. M. - Klaas ½ - ½  

Jouko - Jelke 1 – 0 
Jouko  Bennie 1 - 0 

Leendert - Heerke 0 - 1 
Paul - Gerrit de B. 1 - 0 
Hans - Douwe 0 - 1 
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https://itpypke.nl/Ticket-verkoop/

It Pypke - De Doelleazen & DJ Sipke
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https://itpypke.nl/Ticket-verkoop/

It Pypke - De nacht fan Suwâld
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Doarpsaginda

Datum Oanf.tiid: Jannewaris:    Lokaasje:
2 19.30  Bridge kursus    Suderfinne
3 20.00  Skaken, damjen, biljerten          “
4 19.30  Bridge kursus            “
 19.45  Shantykoar            “
5 20.00  Bridge, Muzykferiening           “
7 20.00  Darten     It Pypke
8 16.00  Nijjiersresepsje mei ‘Blowing Away’ Suderfinne
9 16.00  Jongereintoaniel           “
 19.30  Bridge kursus            “
10 20.00  Skaken, damjen, biljerten          “
11 14.00  Shantykoar            “
 19.30  Bridge kursus            “
 20.00  Gearkomste Suderfinnebestjoer         “
12 20.00  Bridge, Muzykferiening           “
13 19.30  Klub     It Pypke
 20.00  Ledegearkomste IIsbaanferiening Suderfinne
14 16.00  Aktiviteitenkommisje Bernebingo         “
 21.00  De Doelleazen     It Pypke
15 19.30  Gearkomste World Servants   Suderfinne
16 16.00  Jongereintoaniel           “ 
17 20.00  Skaken, damjen, biljerten          “
18 19.45  Shantykoar            “
19 20.00  Bridge, Muzykferiening           “
20 20.00  Jiergearkomste SVS           “
21 -  Bernebingo fanôf 13 jier          “
23 16.00  Jongereintoaniel           “
24 20.00  Skaken, damjen, biljerten          “
25 19.45  Shantykoar            “
26 20.00  Bridge, Muzykferiening           “
27 19.30  Klub     It Pypke
28 20.00  Darten             “
30 16.00  Jongereintoaniel    Suderfinne
31 20.00  Skaken, damjen, biljerten          “
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Datum Oanf.tiid: Febrewaris:    Lokaasje:
1 19.45  Shantykoar    Suderfinne
2 20.00  Bridge, Muzykferiening           “
4 21.00  Nacht fan Suwâld           “
6 16.00  Jongereintoaniel           “
 20.00  Ynformaasjejûn Wetterskip          “
7 20.00  Skaken, damjen, biljerten          “
8 19.45  Shantykoar            “
9 20.00  Bridge, Muzykferiening           “
10 19.30  Klub     It Pypke
 20.00  Ledegearkomste Oranjeferiening Suderfinne
13 16.00  Jongereintoaniel           “
14 20.00  Skaken, damjen, biljerten          “
15 19.45  Shantykoar            “
16 20.00  Bridge, Muzykferiening           “
17 hiele dei Aktiviteitenkommisje Stamppotbuffet         “
21 20.00  Skaken, damjen, biljerten          “
22 19.45  Shantykoar            “
23 20.00  Bridge, Muzykferiening           “
25 20.00  Darten     It Pypke
28 20.00  Skaken, damjen, biljerten  Suderfinne
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Basisrecept Risotto

35 min · 4 porties

Hoe maak je risotto? Veel mensen denken dat het lastig is, maar met dit 
basisrecept en handige tips maak je makkelijk zelf de lekkerste risotto. 
 
Ingrediënten
 - 300 gram Risotto rijst
 - 75 gram Geraspte Parmezaanse kaas
 - 150 milliliter Droge witte wijn
 - 1 liter Water
 - 1 blokje groentebouillon
 - 1  Uitje
 - 1 Teentje knoflook
 - Klontje boter

Bereiding
1. Verhit de olie met 50 gram boter en fruit hierin de ui.
2. Voeg de rijst toe, roer tot alle korrels glanzen en giet de wijn erbij.
3. Voeg daarna de warme bouillon in gedeelten toe terwijl de rijst zachtjes 

circa 20 minuten kookt. Voeg steeds als het vocht is opgenomen een 
nieuwe scheut bouillon toe en blijf goed roeren.

4. Neem de pan van de warmtebron en roer de resterende boter door de rijst.
5. Schep de helft van de kaas door de risotto.
6. Serveer in diepe borden en bestrooi met de rest van de kaas, peterselie en 

versgemalen peper.

Variëren kan ook, tomaten risotto, champignon risotto, kippen risotto, of met 
zalm.

 
Lekker eten!
Annemieke Everaarts
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Kruiswoordpuzzel
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Kleurplaat
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Ingezonden foto’s

Foto gemaakt door:  Sjoukje Nijboer

Foto gemaakt door:  Wiebe Oegema



Foto gemaakt door: Sjoukje Nijboer


